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سخــن روز

صفحه 2همین صفحه

یاد  د  اشت

یکی از وظایف مرکز آمار که زیرمجموعه سازمان برنامه 
و بودجه هست، ارائه آمار است. در گذشته دستگاه های 
مختلف آمــار می دادند که بعضا ضــد و نقیض بود. در 
مجلس هشــتم قانونی تصویب و مرکز آمار، مسئولیت 

ارائه آمار کشور را عهده دار شد...

مهار تورم نه آمار!

هر چند که گمانه زنی هایی در خصوص احتمال احیای 
برجام  و توافق مجدد ایــران و طرف های دیگر به گوش 
می رسد، اما به نظر می رسد بازگشت آمریکا به برجام بسیار 
ضعیف و غیرمحتمل است. البته به نسبت پاییز گذشته که 

بعد از مرگ خانم مهسا امینی اتفاقاتی که...

تغییری در برجام رخ نخواهد داد

armanmeli. ir
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صفحه 2    

حسن هانی زاده در گفت وگو با  »آرمان ملی«:  

 احتمال پیروزی 
 قلیچدار اوغلو 
 در دور دوم
بیشتر  است

صفحه 9

صفحه 4

 »آرمان ملی« نارضایتی مردم را نسبت به کمبود پول نقد در دستگاه های  ای تی  ام  بررسی می کند؛ 

معمای کمبود اسکناس در خودپردازها
 کمبود اسکناس در خودپردازها ابتدای امسال نسبت به پارسال کمتر دردسر درست کرده، ولی مشکل 

هنوز به طور کامل برطرف نشده است

»آرمان ملی«  به بررسی فصل جدیدی از روابط اقتصادی ایران و روسیه می پردازد؛

خوش عهدی روسیه با ایران 

آرمان ملی: مدیرکل دفتر جمعیت، نیروی کار و اقتصاد خانوار مرکز آمار ایران گفته ایران از مرز ۸۵ میلیون نفر عبور 
کرده و آن را خبری خوب و نشانه پویایی جمعیت کشورمان دانسته این درحالی است که...

آرمان ملی:  مقام معظم رهبری در دیدار مســئولان، کارگزاران و جمعی از 
زائران بیت ا... الحرام، نگاه صحیح به حج و فهم اهمیت این فریضه را بسیار 

مهم خواندند و..

کارشناسان در گفت وگو با »آرمان ملی« راهکارهای مهار تورم را تصریح کردند

تدبیر در امور 
استراتژی اقتصادی
 استفاده از نخبگان

صفحه 3

آرمان ملی بررسی می کند؛ چرایی شتاب برخی نمایندگان برای تصویب قانون انتخابات

تلاش یازدهمی ها برای بقا در دوازدهم!
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صفحه 3
   لاریجانی می دانست؛ هشدار داده بود

مقام معظم رهبری: 

  ایام حج فرصتی برای آشنایی با
 مسائل جهانی در برابر دروغ رسانه هاست

  اگر هر ملتی فقط به مسائل کشور خودشان بپردازند
 از بین می روند 

باید کنارهم بنشینیم وگفت وگو کنیم

این روزها آقای علوی بروجردی ســخنانی را بیان کرده اند که 
توجه برخی از مخاطبان را جلب کرده است. اینجانب هم به عنوان 
یک شهروند اهل قم و هم معلمی که در این شهر ناظر وقایع بوده ، 
وظیفه دارم در این زمینه مطالبی را بیــان کنم. پدر اینجانب در 
یکی از روستاهای اطراف قم به کشــاورزی مشغول بود، پس از 
 آن در راه آهن به عنوان کارگر مشــغول به کار شد و سپس مدارج 
رشد را طی کرد تا به ریاســت حوزه در راه آهن رسید. به یاد دارم 
تا ســال های قبل از پیروزی انقلاب در روســتاها یا هرجایی که 
راه آهن برای خدمت برایش تعیین می کرد دو کار را انجام می داد 
1- ایجاد یک مســجد در آن ایســتگاه راه آهن 2- دعوت از یک 
روحانی در ماه مبارک رمضان و محرم و روزهای خاص ماه صفر 
تمام هزینه های دعوت را از حقوق خود می پرداخت. پس از او نیز 
یکی از برادرهایش این کار را ادامــه داد. بالاترین حد احترام را 
برای خدمت به آن روحانی انجام می داد. هنوز یک سال از انقلاب 
نگذشــته بود که پدرم می گفت: »گویی اینها دیگر آنهایی که ما 
می شناختم نیستند.« فکر نکنید خدای ناکرده پدر توقعی داشت، 
به هیچ وجه با وجودی که همــان روحانیون، حداقل امام جمعه 
شده بودند. جناب علوی گروهی را معین کنید تا تکرار این قصه ها 
را در هزاران خانواده در کل کشــور بشــنوید. جناب بروجردی 
روحانیون همیشــه ملجأ توده های محروم و ستمدیده مردم در 
مقابل زورمداران بودند، فریاد رعایا علیه آنهایی بودند که بر مال 
و جان و فکر مردم حاکم بلامنازع قدرت مطلقه بدون پاسخگویی 
بودند. باید دید چه عواملی باعث تغییر نگاه لااقل در بخشــی از 
مردم شده است؟ جناب آقای بروجردی شما باب اصلاح گرانه ای 
را گشوده اید امیدوارم پس از جمع بندی نتایج حاصله راهی برای 
بررسی و تحلیل آثار آن و دیدن عیوب و گزینش روش های جدید 
گشوده شود. این مطالب را بنده از روی خیرخواهی می گویم نه از 
روی دشمنی- لجاجت- جلب منفعت و غیره. نگذارید یک کمیت 
قلیل، یک خیر کثیر را از بین ببرد. بیان صادقانه و صریح و بدون 
حب و بغض قضایا و اجماع دلسوزان و کارشناسان ان شاءا... بتواند 
حفظ »خیر کثیر« را در بر داشته باشــد. حاج آقای علوی پاسخ 
سوالات شما همه پیش مردم قم اســت. فقط کافی است کسی 
صادقانه از آنها بپرســد، به جواب ها اهمیــت بدهد. من معتقدم 
روزی ما با همه گروه های ایرانی )منهــای اقلیت ناباب آنها( باید 
کنار هم بنشینیم، گفت وگو کنیم، یکدیگر را تحمل کنیم. یعنی 
همان شــعار »ایران برای همه ایرانیان« را تحقق بخشیم. آقای 
بروجردی امیدوارم کلیه مطالب مرقوم را که درباره صحبت های 
شما جمع آوری شده، به آنها بها داده و پاســخ دهید. حاج آقا از 
این مردم چه چیزی طلب کرده اید که در 44 سال گذشته دریغ 
کرده اند؛ جان و مــال و هنوز می گویید مقاومــت کنید. از کدام 
ذخیره اش دیگر خرج کند از فرزنــدش که نه کار دارد - نه خانه. 

نه می تواند ازدواج کند. 

یکی از وظایف مرکز آمار که زیرمجموعه ســازمان برنامه و بودجه هســت، ارائه 
آمار است. در گذشته دستگاه های مختلف آمار می دادند که بعضا ضد و نقیض بود. 
در مجلس هشتم قانونی تصویب و مرکز آمار، مسئولیت ارائه آمار کشور را عهده دار 
شد. دستگاه های دیگر هم مانند بانک مرکزی اگر بخواهند آمار دهند، می توانند البته 
ملاک تصمیم گیری آمار، مرکز آمار است. تا بهمن ماه که به نظر می رسد مرکز آمار، 
وظیفه اش را انجام داده ولی از اسفند سال گذشته تا الان که در اردیبهشت ماه هستیم، 
مرکز آمار هم مثل بقیه دستگاه های دیگر آمار نمی دهد. نمی دانم این چه سیاست 
جدیدی است که دارد اعمال می شود که حتی از بیان آمار هم خودداری می کنند. 
به نظر می رسد استقبالی که  دولتیان از شعار سال داشتند، نوعی حرکت غیرواقعی 
بوده. به این معنی که از یک جهت دولت اعلام کرد ما استقبال می کنیم و اولین جلسه 
امسال دولت پیرامون همین شعار سال بود و همه دستگاه ها مکلف شدند تمام تلاش 
و مساعی خود را به کار ببرند ولی دیدیم که از یکطرف صحبت از مهار تورم است و از 
طرف دیگر خود دستگاه های دولتی دارند خدمات و کالاهایشان را با افزایش به مردم 
ارائه می دهند. یعنی خودشان پیشقدم افزایش تورم و قیمت ها شدند. برق، تلفن، گاز 
و آب دستخوش تغییر شده و مهم تر از همه بعضی داروها افزایش قیمت یافت. حالا 
مهم تر از همه اینکه اصلا مرکز آمار در اسفندماه آماری نداد. گویی اگر آمار را پنهان 
کنند، رضایت مردم به دست می آید! درحالی که اکثریت قریب به اتفاق مردم وضعیت 
تورم را در موقع خرید مایحتاج خود متوجه می شــوند که روز به روز فشار مضاعفی 
از نظر اقتصادی متحمل می شــوند. وقتی آمار را  دقیق به مردم ارائه نکنیم، طبیعتا 

کســانی که می خواهند تصمیم بگیرند نیز در تصمیم شان اثر خواهد داشت. وقتی 
آمارها دقیق نباشد، تصمیمی که قرار است بر مبنای آن آمار گرفته شود هم ناقص و 
ناتمام خواهد بود. در صورتی که بیان مشکل برای مردم بهتر از نگفتن آن است. مثل 
اینکه به بیمار به صورت غیرمستقیم نوع بیماری و راه علاج گفته شود تا وضعیت بهتر 
شود نه اینکه مسائل از بیمار پنهان بماند. قیمت ها ظرف یک شبانه روز تغییر می کند 
و مواخذه و بازخواستی هم در کار نیست. حتی برخی فروشندگان بی انصاف، خریدار 
را ترغیب به تماس جهت مبارزه با گرانفروشی می کنند؛ چون می دانند بازخواستی 
صورت نمی گیرد. عدم ارائه آمار نوعی حرکت پوپولیستی است به امید اینکه تورم 
مهار شود .مردم با همه وجود و گوشت و پوست و استخوانشان تورم فزاینده را درک 
و احساس می کنند. یکی از آنها همین مسئله مسکن است. آقای رئیس جمهور در 
مبارزات انتخاباتی از مهار قیمت مسکن و راهکارهایی در این زمینه سخن گفتند ولی 
هیچکدام به نتیجه نرسید. شرایط به گونه ای شده که خانه 120 متری را به سه خانوار 
اجاره می دهند. درخواست کانکس افزایش پیدا کرده و بعضا بدون آب و برق و تلفن 
در گوشه ای مورد استفاده قرار می گیرد. زمانی که در بهزیستی بودم، کارتن خوابی 
رسم شده بود که جای بسی تاسف اســت. در صورتی که آقای رئیس جمهور و وزیر 
مرحوم سابق راه و شهرسازی اعلام کردند سالی یک میلیون مسکن می سازیم. وزیر 
جدید روزی که می خواست از مجلس رای بگیرد رسما اعلام کرد این کار عملی نیست. 
واحدهای نیمه کاره زیادی وجود دارد و می توان با دعوت از سازندگان جویای مشکل 
شد که اکثریت قریب به اتفاق نقدینگی است. چرا اینجور بحث مسکن را رها کرده 
و مردم روز به روز با فشــارهای فراوانی روبه رو می شوند؟ مردها شرمنده خانواده ها 
می شوند و جز تصمیمات نامناسب و  برخی تصمیم گیران ناکارآمد، دلیل دیگری 
ندارد. مشکلات کشــور ما قابل حل است به شرطها و شــروطها. شرط اصلی اینکه 

مدیران، افرادی توانمند تر باشند.

فریضه حج جدای از مباحث اعتقادی و دینی ما که حکم الهی هم 
هست که مسلمانان به اســتطاعت مالی که می رسند به حج بروند؛ 
یکی از فرایض حج، برائت از مشرکان است و این جزو اصول مسلمانان 
است که برائت از مشرکان را داشــته باشند. ضمن اینکه فرمایشات 
دیروز مقام معظم رهبری در دیدار با کارگزاران حج نشــان دهنده 
این است که ما از اصول مان در مقابل مشرکین کوتاه نیامده ایم و در 
عین حال ما هیچ عهدی نداریم که اگر با عربستان ارتباط  مان برقرار 
شد نسبت به اسرائیل به عنوان مشرکین موضعی نداشته باشیم یا 
آمریکایی ها که با توجه به عملکردشان در ادوار تاریخ، نشان دهنده 
این واقعیت است که مصداق بارز مشرکین هستند. هرکسی که  علیه 
بشریت و کشتار انسان های بی گناه نقش مستقیم و یا غیرمستقیم 
مثل آمریکایی ها داشته باشند که گاه هم شاهد هستیم وابستگانی 
در اقصی نقاط دنیا دارند که ظلم و ستمشان شامل ملت ها و حتی 
بشریت می توانیم یاد کنیم که بدترین خیانت ها، خباثت ها و کشتار 
جمعی را داشتند. و متاســفیم از اینکه حقوق بین الملل مخصوصا 
آمریکا و اســرائیل را هیچگاه به پای میز مذاکره نمی تواند بکشاند 
به دلیــل اینکه حقــوق بین الملل به گونه ای هســت که در جهت 
استیفای حقوق مظلومین نیست فلذا تنها جایی که می شود فریاد 
علیه مشرکین و ستمکاران سر داد، همین حج است و این واقعیت 
را نباید فراموش کرد. ضمن اینکه در زمانی هم که با عربســتان در 
گذشته ارتباط داشتیم، بحث شــعار و مناسک مان علیه مشرکین 
بوده و این شــعارها هم بوده هرچند فراز و نشیب هایی هم داشته. 
نکته مهم تر اینکه خود عربســتانی ها هم به این نتیجه رســیده اند 
که آمریکا نمی تواند پشتیبان آنها باشــد چرا که حمایت و به نوعی 
وحدت منطقه در گرو همدلی کشورهای منطقه است ضمن اینکه 
ید واحد مسلمان ها می تواند در مقابل اســتکبار آمریکا ایستادگی 
کند. در عین حال هم در ســفری که برخی مسئولین آمریکایی به 
عربستان داشتند که آنها را درباره ارتباط  شان با ایران بتوانند قانع 
کنند که آمریکایی ها امتیازی بگیرند ولی آنها پیشنهاد آمریکایی ها 
را با صراحت رد کردنــد. نکته قابل توجه دیگــر اینکه دوران افول 
اسرائیل مدت هاست که شروع شده و دارد سرعت می گیرد و بهترین 
موقعیت هست که مسلمانان برائت از مشرکین علیه اسرائیل را به 
طور جد در مناسک حج بجا بیاورند. نکته دیگر اینکه عربستانی ها 
هم قطعا در قبال این موضوع، موضع خاص رسمی و حتی غیررسمی 
هم نخواهند داشت. از این رو برداشت و تحلیلم این است که رهبری 
نشان دادند که مواضع انقلاب اسلامی همواره روشن است و از مواضع 
و اصول خودش ذره ای کوتاه نمی آید و در مقابل دفاع از مظلومین و 
مسلمانان هم گامی را عقب نخواهد گذاشت. چراکه آمریکایی ها و 
اسرائیلی ها دلشان را به این خوش کرده بودند که در مناسک امسال 
با توجه به ارتباط اخیر ایران و عربســتان در بخش مناسک، برائت 
مشرکین نباشد ولی این دیدار اخیر رهبری نشان داد که ما از اصول 

و اهدافمان کوتاه نخواهیم آمد. 

 محمدرضا اسماعیلی مقدم 
فعال سیاسی اصلاح طلب

محمدرضا خباز 
نماینده ادوار مجلس

مهار تورم، نه آمار!

 امیرعلی ابوالفتح
تحلیلگر مسائل بین الملل

امیررضا واعظ آشتیانی 
فعال سیاسی

از اصول مان کوتاه نخواهیم آمد

 مهدی پازوکی:  
  مشکل تورم با شعار و جلسه 

درست نمی شود

 سیدحمید حسینی:  
  برای مهار تورم باید لایحه

  بودجه و برنامه هفتم 
بازنگری شود

مدیرکل دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی جوانان وزارت ورزش و جوانان از فعالیت مراکز قانونی 
»همسریابی« در کشور خبر داد: 

33 مرکز همسریابی، مامور جوان سازی ایران
تهران، قم و اصفهان دارای بیشترین تعداد مراکز قانونی همسریابی

توقف  بدون  آگاهی    @ armanmeli armanmeli.ir

armanmeliarmanmeli هر روز هفته و هر ساعت از شبانه روز با تازه ترین اخبار، تحلیل ها و ویدئوها در رسانه های آنلاین آرمان ملی

 پنجمین نشست هم اندیشی دکتر امیرعبداللهیان با مدیران مسئول و مدیران 
عامل رسانه های داخلی و برخی صاحبنظران رسانه ای در یک فضای صمیمی 
همراه با گفت وگو، تبادل نظر و ارائه پیشــنهادها پیرامون موضوعات سیاست 
خارجی و تحولات گوناگون منطقه ای و بین المللی به مدت سه ساعت برگزار 
شد. در ابتدای این نشست مدیران مسئول و مدیران عامل رسانه ها و همچنین 
فعالان رسانه ای دیدگاه ها، نقطه نظرات، نقد و پیشنهادهای خود در خصوص 
طیف متنوعی از  موضوعات مختلف سیاست خارجی نظیر مناسبات جمهوری 
اسلامی ایران و کشورهای عربی، موضوع دیپلماسی اقتصادی و دلار زدایی از 
اقتصاد و تجارت خارجی، دیپلماسی عمومی، موضوع حقابه هیرمند، مذاکرات 
رفع تحریم ها و برخی موضوعات دیگر بیان کردند. وزیــر امور خارجه؛ دکتر 
امیرعبداللهیان با اشاره به آغاز همایش سراسری سفرا و روسای نمایندگی های 
جمهوری اسلامی ایران در تهران از هفته آینده، آن را فرصتی برای هم اندیشی و 
هم افزایی در مسیر تحقق اهداف سیاست خارجی ایران دانست.  وی افزود: وزارت 
امور خارجه آماده شنیدن دیدگاه ها و نقدهای سازنده بوده و این امر به تلاش های 

حرفه ای دستگاه دیپلماسی کمک خواهد کرد.

امیرعبداللهیان در نشست با مدیران مسئول تاکید کرد

وزارت امور خارجه آماده شنیدن 
دیدگاه ها و نقدهای سازنده

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به جایگاه نخست ایران در ذخایر نفتی دنیا و 
جایگاه چهارم کشورمان در زمینه گاز، تصریح کرد: چند هزار میلیارد دلار دارایی 
در حوزه نفت داریم که فقط به آن نگاه می کنیم و هیچ استفاده ای از آن نمی بریم. 
»محمد مخبر« اظهار داشت: بخش خصوصی باید با تمام توان وارد میدان شود و 
دولت هم موظف است زمینه های فعالیت بخش خصوصی در این حوزه را فراهم 
کند. وی افزود: اینکه ما فقط بگوییم بخش خصوصی باید وسط بیاید و ما رشد 
۸ درصدی داشته باشیم که تولید را رونق دهیم با حرف و سخن تحقق نمی یابد 
و باید کمک کنیم معضلات و مشکلاتی که بخش خصوصی دارد، برطرف شود. 
معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه دولت را با درآمدها اداره می کنیم، تصریح 
کرد: در حال حاضر برای اداره امور دولت مالیات می گیریم و نفت خام می فروشیم 
و بخشی هم مربوط به فرآورده هاست که آن هم با در نظر گرفتن زنجیره، خام 
فروشی محسوب می شود.  مخبر افزود: دولت اساســاً به شکلی است که جدا 
شدنش از امکاناتی که در اختیار دارد بسیار سخت است و مقاومت می کند و البته 
کار خودشان هم نیست؛ اینکه وزیر یا معاون وزیر به تنهایی اراده انجام کاری را 

داشته باشد مسأله را حل نمی کند.

معاون اول رئیس جمهور: 

 چند هزار میلیارد دلار دارایی 
در حوزه نفت داریم؛ فقط نگاه می کنیم

محمدرضا خباز 
نماینده ادوار مجلس
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